
Zripisnica

zo zasadnutia Rady OZpracovnikov SAV

dfia23. aprfla 2015

Pritomni: zo 43 zdkladnych organrzdcii OZ pracovnikov SAV bolo pritomnych 30
organizhci| do predstavuje 70 oZ. Rokovanie Rady bolo uzn65ania schopn6.

Program :

Otvorenie, privitanie hosti a obozndmenie irdastnikov s programom
Prihovor St6tnej tajomnidky VTSVVS SR Romany Kanovskej
Inform6cia predsedu SAV Pavla Sajgalika o aktu6lnej situ6cii v SAV a o spolupr6ci
s vS vvS sR
Vystripenie viceprezidentaKOZ SR Slavomira Mangu k aktu6lnym riloh6m odborov
Inform6cia predsednidky OZ pracovnikov SAV Daniely Ill65ovej o dinnosti OZ
pracovnikov SAV za rok 2014

6. Diskusia k odznenym vystripeniam

Prestdvka

7. Vol'ba manddtovej a n6vrhovej komisie
8. Spr6va reviznej komisie OZpracovnikov SAV zarok20I4
9. Vyhodnotenie plnenia rozpodtu OZ pracovnikov SAV za rok 2014 a n6vrh rozpodtu

na rok 20i 5

10. Diskusia k rozpodtu
1 l. Priority OZ pracovnikov SAV
12. R6zne
1 3. Schvdlenie uzneseni
14. Zdver

K bodu I

Rokovanie lazdu z poverenia vyboru OZ pracovnikov SAV otvoril a viedol P. Magdolen.
Privital fdastnikov, deleg6tov Rady, 5t6tnu tajomnidku HASVVS SR R.

Kanovskir, generdlneho riaditefa Sekcie vysokych 5k61, vedy a vyskumu P. Plavdana, poradcu

ministra Marka Repu, predsedu SAV prof. P. Sajgalika, podpredsedov SAV prof. E.

Majkovr! prof. J. Koppela avedeckeho sekret6ra SAV Dr. D. G6lika aviceprezidentaKOZ
SR S. Mangu. Program rokovania bol hlasovanim schv6leny.

K bodu 2

Statna tajomnidka Romana Kanovsk6 vo svojom prihovore zd)raznlla, Ze fr,nSVVS SR vnima

SAV ako najvyznamnejSiu vedeckri in5titirciu v SR. Situ6cia v SAV sa diastodne upokojila po

zvoleni nov6ho vedenia SAV. Oznitmlla pldnu, Le predlolenie n6vrhu zitkona o v. v. i. vr6tane

novely zitkona o SAV sa odklad6, nakol'ko n6vrh zttkona o v. v. i. nebol zaradeny na
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rokovanie vl6dy SR. Pre rozporupln6 stanovisk6 zainteresovanych str6n sa transformdcia SAV
odklad6. balej informovala, Ze MS vypi5e v r6mci APVV novri v5eobecnir vyzvu v priebehu
mesiacov jrin * jfl 2015. Kfridovou prioritou pre tr,tSVVS SR je zapojenie SR do
medzin6rodnych programov Horizon 2020, Eurostars a pod.

K bodu 3

Predseda SAV P. Sajgalik vo svojom vystripeni zhodnotil vysledky pr6ce SAV a informoval o
priebehu transform6cie SAV. SAV intenzivne pracovala na n6vrhu zitkona
o vedeckovyskumnych inStitrici6ch (v. v. i.), komunik6ciu medzi SAV a MS zabezpedoval. J.

Koppel. MS pripravilo z6kon v prijatel'nej podobe pre vSetky strany, prebehlo medzirezortne
pripomienkovd konanie, ktord bolo ukondend vo febru6ri 2015. Legislativna rada vl6dy ndvrh
prerokovala 14. 4. 2015 a zapracovala do neho pripomienky. N6vrh zttkona o v. v. i. vSak

nebol zaradeny na rokovanie vl6dy (15. 4. 2015), zaslavrl sa v poradnom zbore premidra. Do
N6rodnej rady SR mal byt' n6vrh zftkona predloZeny 11. 4.2015, aby mohol byt zaradeny na
m6jovri sch6dzu parlamentu. Tento termin sa nestihol, takLe ridinnost' zdkona, ktor6 mala
nadobudnrit'platnost' l. 8. 2015, sa pravdepodobne posunie. Napriek posunu terminu
transformdcie budir pokradovat' prebiehajrice kroky zludovania fstavov v pilotnych
projektoch. Predseda hovoril o urditej vyhode pozastavenia transform6cie v tom zmysle, Le do
parlamentu mala ist'technick6 novela aSnem SAV pripravuje vel'kri novelu zitkona o SAV.
Urditd negativa vidi v tom, Le transform6cia mala prispiet' k zefektivneniu SAV v zmysle
zmeny hospod6renia vyskumnych organrz6cii z rozpodtovdho na prispevkov6 a tym
efektivnej5ie hospod6renie s financiami a k zlep5eniu spoluprdce s hospod6rskou praxou.
Spolupr6cu s ttlSVVS SR oceiuje ako vel'mi korektnu a efektivnu. MS a SAV intenzivne
spolupracujri na stabilizatnej zmluve pre rozpodet SAV na nasledujrice tri roky 2016 - 2018.
MS vel'mi pozitivne pristfpilo aj k projektu SASPRO tym, Le pom6Ze finandne zabezpe(it'
SAV v jej povinnosti by' spoluridastnikom projektu s podielom financovania 60 %.

K bodu 4

Viceprezident KOZ SR S. Manga vo svojom vystripeni obozndmil ridastnikov Rady
o hlavnych t6mach, ktorymi sa zaober| KOZ. Patri k nim v prvom rade Kolektivna zmluva
vy55ieho stupia na rok 2016, zvy5enie minim6lnej mzdy a d6chodkovy systdm. Vo
vyjedn6vani Kolektivnej zmluvy na rok 2016 o zvy5eni platov zamestnancov pri vykone
pr6ce vo verejnom zftujme bude KOZ SR presadzovat'zvySenie minim6lne o 7 o/o (valorrzhcia
platovych tarif pre v5etkych zamestnancov vo verejnej sluZbe, nielen pedagogickfch).
Hovoril o tom, Ze bude potrebnd zmenit' filozofiu platoqfch tabuliek pre odmeflovanie
pracovnfkov SAV (zdk. (,. 55312003 Z. t.), pridom toto rieSenie bude ekonomicky vel'mi
n6rodn6. KOZ SR m6 pripraveny interny ndvrh na fpravu tabuliek s ciel'om odstr6nit' zmch
najniZ5ie tarify v kontexte s vlf5kou minim6lnej mzdy a hranicou chudoby. Minim6lnu mzdu
pre rok 2016KOZ SR navrhuje zvy5it'na 410 €.

K bodu 5

Sprdvu o dinnosti odborov6ho zvdzu pracovnikov SAV za uplynuld obdobie predniesla

predsednidka D. illd5ov6. Uviedla v nej, LekaLdorodnd skracovanie rozpodtu SAV, pripadnd

ieho vtazanie je trvalym viftnym probldmom, ktord SAV sp6sobuje vl6da SR. Pldnovany

kr6tenlf rozpodet kapitoly SAV o 16,9 yo a krdtenie mzdovych prostriedkov o 10,22 o/o pnamo

ohrozovalo 497 zamestnancov SAV. Napriek tomu, Le OZ pracovnikov SAV poslal listy
predsedovi vl6dy, ministrovi financii aj ministrovi Skolstva, kde uviedol najd6leZitejSie



argumenty, predo by sa rozpodet nemal kr6tit', kr6teny n6vrh rozpodtu pre5iel cezTripartitu so
z6sadnymi pripomienkami na vl6du, ktor6 ho n6sledne schv6lila. Predsednidka informovala
zridastnenych o organtzovani protestnfch zhromaLdeni v srivislosti s kr6tenim rozpodtu SAV
na rok 2016 asperspektivami financovania SAV na dalSie tri roky. Vyjedn6vania o
Kolektivnej zmluve vy55ieho stupila pre 5t6tnu a verejnf sluZbu, ktor6ho sa zridastiovala,
priniesli pre rok 2015 pracovnikom SAV n6rast platov ol,5Yo od janu6ra 2015 a od 1. jrila
2015 odal5ie I %. Vo svojej sprdve prezentovala odmeiovanie pracovnfkov SAV zo
Stdtneho rozpodtu i mimorozpodtovych zdrojov podl'a formy hospod6renia i konkrdtne
vedeckych pracovnikov; pre porovnanie - priemern6 mzda v n6rodnom hospod6rstve dosiahla
vroku 2014 vyiSku 858 €. Pod'akovala za spolupr6cu avyvinutd aktivity odbordrom,
neodbor6rom - zamestnancom SAV, dlenom a podporovatefom iniciativy ,,Veda chce Lit"'.
TaktreL ocenila vSetky aktivity, ktord vyv{ja P SAV a vedrici Uradu SAV. Sprdva
predsednidky o dinnosti OZ pracovnfkov SAV je prilohou z6pisnice.

K bodu 6

V r6mci diskusie vysttipili viaceri deleg6ti a v ich vystupeniach rezonovali hlavne othzky
srivisiace s transform6ciou SAV.
P. Majekova (Ustav experiment6lnej farmakol6gie a psychol6gie) mala otitzku, ako sa

posunie transform6cia? P. Sajgalik odpovedal, Ze posledn6 moZnost', a;by transform6cia
prebehla k 1. l. 2016,bolo zaradenie z6kona o v. v. i. na m6jovri sch6dzu, teda dorudit'ho do
NR SR 17 . 4.2015. Tym, Ze sa termin nesplnil, ridinnost' zhkona sa posunie.
P. Sivdk (Filozohcklf fstav) poznamenal, Ze mu nevadi, Le sa transform6cia odklad6. Je

skeptik v zludovani fstavov, nakol'ko veda je o Specializ6cii, preto je potrebn6 opatmost' pri
zludovani. Predseda SAV odpovedal, Le pre zludovanie nie je urden6 smern6 dislo a bude sa

realizovat'nab6ze dobrovofnosti. Ciel'om zludovania je dosiahnut'efektivnost'a excelentnost'
a prikladmi pre ristavy budri pilotnd projekty. V priebehu diskusie p. Siv6k povedal, Le na
rirovni Predsednictva sa nedodrZiava trrpartita. P. Sajgalfk odpovedal, partnerstvo existuje
apartnerske vzt'ahy potvrdila aj predsednidka OZ apovedala, Le od januhra 2075 sa

spolupr6ca zintenzivnila. St6tna tajomnidka MS odpovedala, Le hlasy odborov budri podrivat'

a ,,hlas z vlic" sa dostal aj na ich rirovei a pragmaticky sa rie5i.
P. Zithradnik (tJstav molekul6rnej fyziol6gie a genetiky) sa vyjadrrl, Le SAV preZivala vel'mi
turbulentnd obdobie. Keby v SAV neboli odbory, nebolo by moZnd pracovnikov aktivovat'a
vy.jadril podporu odborom SAV.

K bodu 7

Na z6klade ndvrhov zplena an6vrhu vyboru OZ pracovnikov SAV boli jednomysefne

schv6len6 nasledovn6 pracovnd komisie v zloLeni'.
al n6vrhov6: pp. Andrej Rusn6k, Soia Sdukov6, Zuzana Mitr6ov6
bl mandftov6 : pp. M6ria Kadirkov6. IvetaBalifiov|,Zuzana Vasilkov6.

K bodu 8

Spr6vu rcviznej komisie OZ pracovnikov SAV predniesol predseda rcviznej komisie Jozef

Strihovsky. Prednesend spr6va RK je prilohou zdpisnice.

K bodu 9



Cerpanie rozpodtu OZ pracovnikov SAV za rok 2014 an6vrh rozpodtu na rok 2015
predniesol A. Rusn6k, podpredseda vyboru OZ. Materi6l dostali ridastnici rokovania
vpisomnej podobe pri registr6cii. Pri prezentovani n6vrhu rozpodtu na rok 2015 vysvetlil
navlf5enie poloZky ,,mzdy funkciondrskych pracovnikov" oproti roku 2014 nedostatkom
finandnl;ich zdroj ov na beZnom ridte v roku 20 I 4 a z tohto ddvodu nebolo moLne vyplatit' im
rozpodtovane mzdy. Nedostatok prostriedkov vznikol zd6vodu oneskorendho odvddzania
dlensk;fch prispevkov z niektorych ZO, niektord sf dlZnikmi 2 - 3 roky. Chfbajricu diastku
vybor navrhol sanovat' zo sporiaceho tidtu Beneht. Podpredseda navrhol pl6nu zvylit' aj
poloZku ,,odmeny dlenom VOZ" o diastku 2 000 € v kontexte s mimoriadnou pr6cou vyboru
pri organizovani protestnych ztvomal.deni, stretnutiach na koordinadnom vybore, koncipovani
listov predsedovi vl6dy, ministrovi financif, ministrovi Skolstva a pod. Dalej poZiadal pl6num
o doplnenie rozpodtu o diastku pre n6kup vypodtovej techniky, nakol'ko v sridasnej dobe uZ
v5etky rokovania prebiehajri nabdze IKT a je nutnost'ou prist' na rokovania s tabletom alebo
notebookom.

K bodu 10

K n6vrhu rozpodtu sa rozprfdila bohat6 diskusia (p. Bal6Zov6, Ekonomicklf ristav, p. Siv6k,
Filozoficky fstav, p. M6jekov6, U. experiment6lnej farmakologie, p. Janik, U. Ekol6gie lesa,
p. Kavecky, U. materi6lov a mechaniky strojov, p. Sebesty6nov6, Ustav Informatiky, p.
Zilhradnikov6 ml., U. molekuldrnej fyziol6gie a genetiky adalSi), ktorri moZno zhrnft'do
nasledovnych bodov:
I 0. I. Mzdy funkciondrov
Zplena zaznela otivka, kto sri plateni funkciondri - je to predseda, tajomnik a hospod6r.
Tymto pracovnikom neboli vyplatend mzdy za rok 2014, ktor6 by sa mali doplatit' v roku
2015, po schv6leni Radou OZ. Ftnandn6 prostriedky budf do rozpodtu doplnend zbyvallho
terminovandho ridtu, od 12. febru6ra 2014 sporiaceho ridtu Benefit. Tento n6vrh bol Radou
schv6leny. Z plena zaznela pripomienka, Le v predloZenom materi6li o rozpodte sporiaci ridet
nie je uvedeny.
10. 2. Odmeny ilenom VOZ
Odmeny dlenom YOZ zahiitajri Styroch dlenov VOZ plus odmenu reviznej komisii. Pri tomto
bode sa diskusia tykala najmZi skutodnosti, di navrhovand pridan6 diastka 2 000 € zahiia aj
sumu odvodov alebo di bude e5te navy5en6 o odvody. ilenovia Rady odsrihlasili navy5enie
odmeny dlenom odborov zpl|novanych I 200 na 3 200 € plus odvody viid5inou hlasov (3
dlenovia sa hlasovania zdrLali).
10. 3. Ndkup vypoitovej technilqt
Na n6kup qfpodtovej techniky bola schv6len6 suma 2 000 € v5etkymi pritomnymi, do v5ak
neznamen|, Le tuto diastku treba cehi vyderpat'.
10. 4. Prispevok na podporu vedy
P. Siv6k navrhol vydlenit'na podporu vedy finandnir podporu aj pre rok 2015, s ktorou vybor
vn6vrhu rozpodtu na rok 2015 neuvaLoval, nakol'ko vroku 2014 nikto takrito podporu
neliadal. Rada odsrihlasila 300 € na podporu vedy pre rok 2015, proti bol t hlas.
Zdver diskusie sa ukondil tym, Le qfbor rozpodet prepracuje vschv6lenych intenci6ch
a doplni ho aj o sporiaci ridet Benefit.

K bodu 11

Podpredseda Odborovdho zvitzu pracovnikov SAV A. Rusndk predstavil Rade predsedov OZ
priority odborov na rok 2015:



I. Status pracovnfka vo vede:
1. zlep5it' ekonomickd postavenie pracovnika vo vede

2. zleplit'spolodenskd postavenie pracovnika vo vede

IL stabilnd a progres{vne.financovanie vedy, vyskumu, vyvoia a vzdeldvania v SR:

1. glob6lne zabezpedif podiel zrozpodtu SR na Skolstvo, vedu avyskum na frovni
eur6pskych ekonomik v zmysle bodu 5.2 Programu stability Slovenskej republiky na

roky 2015 aL2018
2. stabilizovat'rozpodet SAV na roky 2016 a1.2018

IIL Stabilnd le gislatfvne prostredie
1. zttkon o v. v. i.
2. jasnf zhkonny ritmec urdujrici odmeiovanie zamestnancov.

K bodu 12

V r6znom sa opfiala J. Klocokov6 (Sociologick;f ristav SAV), ak6 sprdva sa vyd6 o S3A.V.

Predsednidka odpovedala, Ze spr6vu o rokovani Rady, stretnuti so St6tnou tajomnidkou MS a s

predsedom SAV umiestni na web str6nku p. Postupka.

P. Zflhradnikov6 ml. mala poZiadavku, aby sa str6nka odborov stala sridast'ou hlavnej str6nky

SAV.
P. Scsukov6 (Ustav experiment6lnej endokrinol6gie) vyjadrila, Ze ustavy sa majir zludovat' na

b6ze dobrovolnosti, ale nemajti v6bec predstavu o fungovani novej organizitcie, pretole

rokovania prebiehajf iba na irovni riaditefov. Na d6leZit6 rokovania je nutnost'ou pttzyvat' q
z6stupcov odborov.

K bodu L3

N6vrhov6 komisia na zitklade rokovania Rady zvazu pripravila uznesenie, ktord bolo po

zapf acoy ani pripomienok schv6lend. Uznesenie j e prilohou z6pisnice.

K bodu 14

Y zivere rokovania sa za aktivnu fdast' na zasadnuti, ako aj za prdutjednotlivych zakladnych

organizdcii pod'akovala Daniela Ill65ov6 a Peter Magdolen.

Zapisala
Ing. M6ria Kadirkov6

predsednidka

Prilohy:

1. Uznesenie
2. Sprfva o dinnosti OZ pracovnikov SAV
3. Revizna spr6:va

4. N6vrh rozpodtu na rok 2015
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Uznesenie 

zo zasadnutia Rady predsedov OZ pracovníkov SAV 

zo dňa 23. 04. 2015 

 

Rada OZ pracovníkov SAV 

Konštatuje: 

- Uznesenie VIII. Zjazdu pracovníkov SAV bolo čiastočne splnené 

Berie na vedomie: 

• vystúpenie štátnej tajomníčky Romany Kanovskej,  
• predsedu SAV  Pavla Šajgalíka,  
• viceprezidenta KOZ S. Mangu 
• Sťažnosť na vylúčenie zástupcov zamestnancov z rokovania o splývaní ústavov 

druhého oddelenia 
Schvaľuje: 

- program Rady predsedov 
- správu predsedníčky OZ pracovníkov SAV o činnosti  OZ pracovníkov SAV za rok 

2014 
- správu mandátovej komisie o uznášania schopnosti  Rady OZ pracovníkov SAV 

a základných organizácií pracovníkov SAV (prezentovaných 31 ústavov z počtu 43) 
- správu o hospodárení OZ pracovníkov SAV za rok 2014 
- správu revíznej komisie OZ pracovníkov SAV za rok 2014 
- návrh rozpočtu OZ pracovníkov SAV na rok 2015 

Ukladá: 

Výboru OZ pracovníkov SAV: 

V súčinnosti s P-SAV zabezpečiť možnosť odborovým organizáciám, resp. výboru OZ 
prac.SAV, na požiadanie výboru ZO OZ, resp. zamestnancov, ak nie je odborová organizácia, 
vyjadrovať sa k spájaniu, resp. splývaniu jednotlivých ústavov. 

Základným organizáciám OZ pracovníkov SAV: 

- Aktualizovať údaje o stave členskej základne, zloženie výborov ZO OZ, adresy 
a mailové adresy a tieto informácie sprostredkovať predsedníčke výboru OZ 

- Zlepšiť disciplínu v odvodoch členských príspevkov OZ pracovníkov SAV 

  









Čerpanie rozpočtu  VOZ SAV  k  31.12. 2014  a  Návrh rozpočtu na r. 2015                                            

Stav účtu k 1.1.2014 4 108,57
Stav pokladne 1.1.2014               38,86

Počiat.stav k 1.1.2015 4092,31
Počiat.stav k 1.1.2015 98212,93

Návrh Skutočnosť Návrh
2014 2014 2015

Podiel z člen.príspevku 14 000 11758,9 12 600
Úroky z termín.účtu 300 261,34
Organizačné príjmy 2000 2055,52 15 000
Podiel zo zisku JMF 2000 2600 2000
Klub školství Brno podiel zo zost. 568,65

príjem
Spolu príjmy 18 300 17244,36 29 600 33 692

Výdavky
prenájom miestnosti OZ SAV 1450 1490,74 1500
príspevok KOZ 2600 2577,2 2 600
cestovné 600 999,71 1 000
expertízna činnosť 2100 1760 2 440
schôdzk. a vzdeláv.činn. 400 415,65 450
mzdy funkcion.pracov. 8965 5522 8 965
doplatok mzdy 2014 3 443
odmeny členom VOZ 1200 1200 3200
odvody do poisťovní 2800 1842,64 5 920
organizačné výdavky 1000 1170,12 1 200
vypočtova technika 2 000
detské rekreácie 350 175,5 350
prísp.na podpor.vedy 500 300
popl.JMF 200 145,92 200

výdavok
spolu výdavky 22165 17299,5 33568 33568

rozdiel
125plánovaný zostatok

bežný účet plus pokladňa
benefit konto
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